
 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
Tirsdag den 21. november 2017 kl. 17.30 –19.00 
Derefter julefrokost 

Afbud: HA (JL deltager), Kajsa 

Elevrådet: Ikke tilstede 

Referat:  
 
 

1. Godkendelse af referat 
 

2. Høring omkring ændring i Styrelsesvedtægt for Haderslev Kommunale Skolevæsen 
(Dorte) 
Drøftelse og udarbejdelse af høringssvar 
Bilag udsendt tidligere 

 
SB udarbejder ikke noget høringssvar. 

 
3. Høring omkring etablering af international linje i Ungeunivers på Haderslev 

Kommunale Skoler (Dorte) 
Drøftelse og udarbejdelse af høringssvar 
Bilag udsendt tidligere 

 
Lars Nielsen deltager i en udviklingsgruppe om muligheden for at etablere en international linje på 

en af Haderslevs Kommunes skoler. Der blev redegjort for gruppens arbejde, og grundlaget 
herfor. Det er en politisk beslutning at der skal arbejdes på etableringen af dette tilbud. 

 
Det er ikke umiddelbart realistisk at den internationale linje bliver placeret på Gram Skole.  
 
Derfor vil etableringen af et sådant tilbud, kunne betyde at der kan være elever der forlader Gram 

Skole – dog med det for øje, at de elever der forlader Gram til fordel for STUK, evt. ville 
vælge international linje på en kommunl folkeskole i stedet. 

 
SB frygter, at det er et skridt henimod en konkurrence mellem kommunens ungeuniverser om 

elever. Færre elever i Gram Skoles ungeunivers, betyder færre ressourcer.  
 



 

 

 

Dorte og Johannes udarbejder høringssvar.  
 

4. Værdiregelsæt (Dorte + MS) 
Design præsenteres 
Bilag vedhæftet 

 
Layoutet blev drøftet. Der var få deltaljemæssige ændringer, der vil blive tilrettet. 
 

5. Aftale om automat fra ARLA (NJ) 
 
Der er indgået en aftale med ARLA om opsætningen af en ”Breaktime” automat – hvor 

hovedparten af varerne kommer fra ARLA’s sortiment, og en mindre del er varer vi selv 
vælger.  

 
Nina og Irma arbejder videre med vareudbuddet og prissætning.  
 
Til at begynde med, bliver der kun tale om møntbrug. Senere kan der udvides med en App eller med 

MobilePay. 
 

6. Ansættelsesudvalg (MS) 
 
Der er en børnehaveklasseleder, der går på pension med udgangen af december. Stillingsopslaget er 

offentliggjort. 
 
Der holdes ansættelsessamtaler den 13. december fra kl. 16:30.  
 
Ansættelsesudvalget består af: Rosalind, Kirsten K./ Jette (Dorte), der meldes tilbage til Majbrit 

hurtigst muligt. 
Medarbejderrepræsentanter er Sara og Heidi eller Jette. 

 
7. Økonomi (LA) 

(Bilag udsendes) 
 

Lars fremlagde budgetopfølgning. Budgetåret 2017 forventes samlet set at ende tæt på 
balance – sandsynligvis med et lille underskud. 

 
8. Evt. 

 
 
Referent: Lars Nielsen  


